مستشــفي د.سلیمــان فقــیه Dr. Soliman Fakeeh Hospital

حـدة Jeddah

Family Presence Guidelines

At Dr. Soliman Fakeeh Hospital, we prioritize the well-being of our patients by encouraging family involvement in their care. To maintain a safe and respectful environment for both patients and visitors, we have established the following auidelines:

1. Patient's Right to Family Presence

Patients have the right to decide who may visit and when. Any visitation limitations will be clinically justified and discussed with both the patient and family.

2. Emergency and Critical Situations

In emergencies or critical situations, family members will be regularly updated by designated staff members to ensure they are informed.

3. Visitor Selection and Notification

Patients or their next of kin will identify approved visitors during admission. This information will be shared with the nursing staff for proper documentation.

4. Parent/Guardian Rights for Minor **Patients**

Parents or quardians of minor patients will identify those who are permitted as visitors and companions.

5. Patient Preferences in Care

Patients' preferences regarding family presence, communication. decisions will be documented and respected as part of their personalized care plan.

إرشادات تواجد العائلة

في مستشفى الدكتور سليمان فقيه، نُولي اهتمامًا كبيرًا بصحة وسلامة مرضانا من خلال تشجيع مشاركة العائلية في الرعابية المقدمية لهيم. ولضميان بيئية آمنية ومحترمـة للكل مـن المرضـي والـزوار، فقـد وضعنـا الارشادات التالية:

ا. حق المريض في تواجد العائلة

للمرضى الحـق فـي تحديـد مــن يمكنــه زيارتهــم ومتـي تتم الزيارة. وأي قيـود على الزيارة يجـب أن تكـون مبـررة سـريريًا، ويتـم مناقشـتها مـع المريـض وأفـراد العائلـة.

٢. في الحالات الطارئة أو الحرجة

في حالات الطـوارئ أو الحـالات الحرجـة، سـيتم إطلاع أفـراد العائلـة بانتظـام مـن قبـل أعضـاء محدديـن مـن الطاقـم الطبـي لضمـان بقائهـم علـي اطلاع دائـم.

٣. تحديد الزوار وإبلاغ الطاقم الطبي

يتـم تحديـد الـزوار المسـموح بهـم مـن قبـل المريـض أو أقاريه من الدرجة الأولى عنَّد الدخول الى المستشفى، ويُشارك هذا الإجراء مع طاقم التمريض لتوثيقه رسميًا.

٤. حقوق أولياء الأمور أو الأوصياء على المرضى القُصّر

يُحدد أولياء الأمور أو الأوصياء على المرضى من القُصّر الأشخاص المسموح لهم بالزيارة والمرافقة.

٥. تفضيلات المريض في الرعاية

تُوثـق تفضـيلات المرضى فيمـا يخـص وجـود العائلـة، والتواصل، واتخاذ قرارات الرعاية، ويتم احترامها كجزء مـن خطـة الرعايـة الشـخصية.



مستشــفی د.سلیمــان فقــیه Dr. Soliman Fakeeh Hospital چــدة Jeddah

6. Care Partner Involvement

Care partners will be identified based on patient preferences and included in the care team and are encouraged to stay with the patient. They will receive orientation and training on hospital policies, safety, and infection control.

7. Visitor Limits and Infection Control

No more than two visitors will be allowed at a time. All visitors must comply with infection control guidelines, including hand hygiene and wearing protective equipment, especially when visiting immunocompromised or isolated patients.

8. Family Presence During Care or Procedures

Family members may be asked to leave the room during certain care activities or medical procedures to ensure the patients privacy, comfort, and the effectiveness of medical interventions. Staff will inform the family in advance.

9. Visitation Rights for Family Members Under 14

Those under 14 years of age, the family member will be instructed on infection control precautions and must demonstrate understanding before a supervised visit can take place.

٦. مشاركة شريك الرعاية

يتم تحديد شريك الرعاية بناءً على تفضيلات المريض ويُعتبـر جـزءًا مـن فريـق الرعايـة. يُشـجع على البقـاء مـع المريـض، ويتلقـى تدريبًـا وتعريفًـا بسياســات المستشـفى ومعايير السلامـة والوقايـة مـن العـدوى.

٧. عدد الزوار وإجراءات مكافحة العدوى

يُسـمح بحـد أقصى زائرين اثنين في نفـس الوقـت. ويجـب على جميـع الـزوار الالتـزام بتعليمـات مكافحـة العـدوى، بمـا فـي ذلـك نظافـة اليديـن وارتـداء معـدات الوقاية الشـخصية، خاصـة عنـد زيـارة المرضى المعزوليـن أو ذوي المناعـة الضعيفـة.

٨. تواجد العائلة أثناء الرعاية أو الإجراءات

قـد يُطلـب مـن أفـراد العائلـة مغـادرة الغرفـة أثنـاء بعـض إجـراءات الرعايـة أو التـدخلات الطبيـة، وذلـك لضمـان خصوصيـة المريـض وراحتـه وكفـاءة الإجـراء الطبـي. وسـيقوم الطاقـم بـإبلاغ العائلـة مسـبقًا.

٩. زيارات أفراد العائلة دون سن ١٤

في حال وجود زائر من أفراد العائلة يقل عمره عن ١٤ سـنة، فسـيتم توجيهـه وتثقيفـه حـول احتياطـات مكافحـة العـدوى، ويجـب عليـه إظهـار فهمـه الكامـل قبـل السـماح لـه بالزيـارة تحـت الإشـراف.



مستشــفی د.سلیمــان فقــیه Dr. Soliman Fakeeh Hospital جــة Jeddah

10. Prohibition of Patient Photography During Care

Photography of patients during the provision of medical care or procedures is strictly prohibited. The privacy of patients will always be respected, and no photographs or videos will be allowed during treatments or medical procedures to ensure complete comfort and confidentiality. Remote surveillance is permitted after patient/family consent.

11. Quiet Time Policy

Quiet Time is observed from 2200 to 0600 hours. Visitors are asked to minimize noise and activity during this period to ensure patient rest and healing.

12. Health Crises and Public Health Measures

During public health crises (e.g., pandemics), family presence may be limited. Alternative communication methods, such as video calls, will be offered to maintain patient-family connections. Limitations and exceptions will be clearly communicated to patients and families. The duty managers, along with the attending physician, will make case-by-case decisions on family presence.

Contact information: 0593258831

We are committed to ensuring a respectful and compassionate environment for both patients and their families while maintaining the highest standards of safety and care.

١٠. منع التصوير أثناء تقديم الرعاية

يُمنع تمامًا تصويـر المرضى أثنـاء تلقيهـم الرعايـة الطبيـة أو أثنـاء الإجـراءات، وذلـك احترامًـا لخصوصيتهـم وراحتهـم. ولا يُسـمح بـأي تصويـر فوتوغرافي أو فيديـو أثنـاء الـعلاج. يُسـمح بالمراقبـة عـن بُعـد بعـد الحصـول علـى موافقـة المريـض أو العائلـة.

II. سياسة «الوقت الهادئ»

يُطبق الوقت الهادئ يوميًا من الساعة ٢٢:٠٠ حتى ١٠٠٠٠ صباحًا. ويُطلب من الزوار تقليل الضوضاء والنشاط خلال هـذه الفترة لضمـان راحـة المريـض وتسـريع شـفائه.

١٢. الأزمات الصحية والإجراءات العامة للصحة

في حـال الأزمـات الصحيـة العامـة (مثـل الأوبئـة)، قـد يتم تقييد حضـور العائلـة. سـيتم توفيـر وسـائل تواصـل بديلـة مثـل المكالمـات المرئيـة للحفـاظ على التواصـل بين المريض وعائلته. وسـتُوضح القيـود والاسـتثناءات للمريـض وأفـراد عائلته بشـكل واضح. وسـيقوم مديرو النوبـات والأطبـاء المعالجـون باتخـاذ قـرارات فرديـة بخصـوص السـماح بتواجـد العائلـة حسـب كل حالـة.

للتواصل ٥٩٣٢٥٨٨٣١

نلتـزم بتوفيـر بيئـة يســودها الاحتـرام والرحمـة لكافـة المرضـى وعائلاتهـم، مـع الحفــاظ علـى أعلـى معاييـر السلامــة وجــودة الرعايـة.